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Jéggyiíjiés a nyárra 
A szatymazi tranzit telepen — noha intenzív jéggyáis 

tás szolgálja a hazai és külföldi gyümölcsszállításokat—, 
a természetes jégre is szükség van. A Fehértói Halgazda-
ság telelőiből teherautó-számra fuvarozzák a nagy jégkoc-
kákat a telepre. Képünkön az emberek csáklyázzák, vág-
ják, darabolják a hatalmas jégtömböket. Másik felvéte-
lünk a tranzit telep vermében készült, ahol a jégkockákat 
szép sorba rakja Hajnal István és Takó Sándor. Mire 
telerakják a vermet, éppen hatezer mázsa jeget raktároz-
nak eL 

Öt válasz 

egy kérdésre 

A bútorellátás 
gondjairól 

# 
Ezer hold zöldterület 
a jövő Szegedjében 

Gyilkos 
a biróság előtt 

Egyre javul a vasút 
szállítási munkája 

Közel másfél milliós megtakarítás — Fejlettebb 
biztosító és távközlő berendezések 

A vasúti szállítás különle-
ges esztendeje volt a tava-
lyi. A hosszú tél után való-
jában már márciusban-áp-
rilisban »őszi csúcsforgalom,, 
volt a vasúton. Az év eleji 
lemaradásból vasutasaink so-
kat törlesztettek december 
végéig, s ebben a törlesztés-
ben 

j e len tős szerepe vol t a szo-
cial is ta m u n k a v e r s e n y n e k , 

a szocialistabrigád-mozga-
lomnak. Erről tanácskozott 
csütörtöki ülésén a Vasutas 
Dolgozók Szakszervezete 

Jól teleltek 
a kenyérgabona-vetések 

A megyék irányító szak-
embered, a gazdaságok veze-
tői az ország nagy részén 
megtartották az első tájéko-
zódó határszemléket, és meg-
állapították, hogy 

a k e m é n y fagyokka l , s 
nagy hóva l beköszöntö t t 
idei tél nem okozott szá-
mot t evő k á r t a z őszi ve té -
s e k b e n ; 

a kenyérgabonák általában 
jól teleltek. 

A Földművelésügyi Mi-
nisztérium növénytermesztési 
főigazgatóságának szakembe-
rei most a koratavaszi mezei 
munkák kezdetén arra hív-
ják fel a mezőgazdasági ter-
melőüzemek vezetőit, gya-
korlati szakembereit, hogy 

ahol a hó vas tagsága , i l-
le tve a t a l a jv i szonyok e n -

gedik, miné l e lőbb s z ó r j á k 
k i a z őszi g a b o n a f é l é k r e a 
szükséges m ű t r á g y a a d a g o -
ka t . 

Használják ki mindenütt a 
reggeli fagyokat a fej trágyá-
zásra. nehogy a gépek kárt 
okozzanak a növényzetben. 
Egyes vidékeken szórványo-
san láthatók máris pangó vi-
zek. 

A g a b o n á t m e g f ő j t ássa l fe -
nyege tő v íz ré tege t m i n d e -
n ü t t sü rgősen vezessék el. 

A szakemberek kisérjék ál-
landó figyelemmel a követ-
kező hetekben a nagy hő-
mérsékleti ingadozásokat, 
amelyek esetleg felfagyáso-
kat okoznak. A felfagyott ve-
téseket néhány napon bélül 
— ha kell, többször is —já-
rassák meg hengerekkél. 
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Ujabb összetűzések Cipruson 
Plenáris ülés Genfben 

Görög és török csoportok között ismét összecsapá-
sok zajlottak le Ciprus szigetén. Az összetűzéseknek 
több halálos áldozatuk volt, és nem csöndesedett a harc 
csütörtökön sem. Az eseményekkel kapcsolatban újabb 
angol fenyegetések hangoztak el, miszerint ha nem vet-
nek véget a harcoknak, angol csapatok foglalják él a harci 
terület stratégiai fontosságú pontjait. Ugyanakkor az an-
gol kormány tovább fáradozik, hogy rábírja Makariosz 
elnököt az angol—amerikai terv elfogadására. Az eddig 
érkezett jelentések szerint a tárgyalások során semmi 
haladást nem ért el az angol diplomácia. 

Határincidensek, hadműveletek vannak napirenden 
Addis-Abebában is. Hailé Szelasszié etiópiai császár 
U Thant-hoz küldött távirata szerint a szomáliai katona-
ság és rendőrség szakadatlanul támad. 

A fegyveres összetűzésekről érkezett jelentésekkel 
ellentétben Genfben folytatódott a leszelési értekezlet ple-
náris ülése. Csütörtökön több hozzászóló — köztük De 
Castro brazil, Lukanov bolgár és Carapkin szovjet kül-
dött — tárpogatta a leszerelési és fegyverzet csökkentési 
javaslatokat. 

Tudósítások a 2. oldalon. 
00 Csütörtökön Moszkvá-

ban a nagy Kreml Palotában 
folytatta ülését az SZKP 
Központi Bizottságának plé-
numa. A plénum negyedik 
napja a szovjet mezőgazdaság 
belterjesítésónek témáját tár-
gyalja. 

mt A nyugatnémet kormány 
úgy foglalt állást, hogy a nyu-
gatberlini szenátus ne kössön 
újabb megállapodást az NDK-
val a demokratikus Berlinbe 
szóló utazási engedélyek ügyé-
ben. Ugyanekkor Erich 
Wendt NDK államtitkár és 
Horst Korber nyugat-berlini 

Janácsos tegnapi megbeszélé-
sén az NDK új javaslatot ter-
jesztett elő. Az ezt tartalmazó 
jegyzőkönyv-tervezet szerint 
az NDK javasolja, hogy az 
1963. december 17-i egyez-
mény feltételei alapján hús-
vétkor is tegyék lehetővé 
nyugat-berlini polgároknak a 
demokratikus Berlinbe láto-
gatását. Az NDK kész hasonló 
megállapodást kötni pünkösd-
re is, és emellett változatla-
nul fenntartja az utazási kér-
dés tartós rendezésére vonat-
kozó javaslatát. 
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Csongrád megyei bizottsága. 
Megállapította, hogy a sze-
gedi igazgatósághoz tartozó 
vasutas dolgozók erőfeszítése 
és igyekezete nyomán 

sokat j a v u l t a t ehe rkocs ik 
kihasználása. 

Az előző évi 12,74 tonnáról 
tavaly 13,07 tonnára emelke-
dett. A tehervonatok 830 
tonnás átlagos terheléssel fu-
tottak az előző évi 814 ton-
nával szmeben. A vontatás-
ban tevékenykedő vasutasok 
derekas helytállásával a 
széntakarékossági versenyben 

1,4 mil l ió f o r i n t é r t ékű 
m e g t a k a r í t á s t é r t ek ei. 
Az építési szolgálat dolgo-

zói anyag- és munkaerő-hi-
ánnyal küzdöttek, ezért nem 
teljesítették tervüket. Ugyan-
csak elmaradtak a pálya-
fenntartás dolgozói is, mert 
munkaerejük és idejük egy 
részét a hóeltakarítás, s a 
fagy okozta akadályok elhá-
rítására fordították. Közel 

ha teze r m u n k a ó r á t tö l tö t -
t e k el ezzel a m u n k á v a l . 

A nehézségek ellenére rend-
ben tartották a vasútvonala-
kat ,s jó munkájuk eredmé-
nyeként a pályák jó karban-
tartásában került az/ elsők 
közé a szegedi igazgatóság. 

A szegedi igazgatóság te-
rületén közel 

ötmil l ió fo r in to t kö l tö t t ek 
egy év a l a t t a távközlő és 
biztosító be rendezések f e n n -
t a r t á s á r a . 

E jelentős összeg felhaszná-
lásában jeleskedtek a táv-
közlő és biztosító szolgálat 
dolgozói. Az építési tervet 
101,8 százalékra teljesítették. 

A vasutas-szakszervezet me-
megyei bizottsága megállapí-
totta, hogy a kisebb lemara-
dásoknak személyi okai is 
voltak az elmúlt évben. A 
vasúti dolgozók közül egye-
sek nem elég körültekintés-
sel végezték munkájukat. 
Helyenként lazult a munka-
fegyelem. Ezért nőtt a for-
galmi balesetek száma, s az 
ezekből származó kár össze-
ge is. A baleseteket és kö-
vetkezményeit • szigorúbb 
munkafegyelemmel jórészt 
meg lehetett volna előzni. 

Az idén sincsenek kisebb 
féladatok a vasút dolgozói 
előtt, mint az elmúlt évben, 
ezért a dolgozókra, a szocia-
lista brigádokban tevékeny-
kedőkre nehéz munka hárul 
1964-ben. Hogy a vasút az 
idén teljesítse feladatát, a 
szegedi igazgatóság területén 
is öntudatosan, nagy fele-
lősséggel kell dolgozni az 
éves tervek teljesítéséért. 
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A munkásosztály helyzetérő! 
szóló párthatározat szeliemébeo 

Tegnap, csütörtökön dél- Ülést tnrtntt 
előtt ülést tartott a szegedi l a r l ° " 
I I I . kerületi tanács. A tanács- a III. kerületi tanács 
kozáson a tanácstagokon kí-
vül megjelentek a pártszer- őrzését. A kerületi tanács a 
vezetek és a kerület lakossá- határozat szellemében vé-
gának képviselői. Ott volt gezte munkáját. Célul tűzte 
Bódi László országgyűlési ki az utak,.. járdák korszerű-
képviselő is. sítését, a vízhálózat bővité-

Sziládi Sándornak, a ta- sdt-. f közvilágítás korszerű-
nácsülés elnökének megnyi- sítését. 
tója után Faragó János ta- A párthatározat végrehaj-
nácstag a munkásosztály fásáról szóló jelentésben je-
helyzetével kapcsolatos párt- h e l y e t .el a Ia" 
, . . „ / ~ „ káshelyzet mérlegelese. A 
hatarozat végrehajtásáról jelentés megállapította, hogy 
számolt be. A tanács 1962. a családi házak építésének 
február 28-i ülésén külön bi- elősegítésére a kerületi ta-
zottságot hozott létre, mely- nács végrehajtő bizottsága 
nek feladatává tette a hatá- kisajátította Mihálytelek és 
rozat végrehajtásának ellen- a Ságváritelep között levő te-

Allami gazdaságokban próbálják ki 
az új mezőgazdasági épülettípusokat 

Az országgyűlés legutóbbi ülésszakán Hensperger Pé-
ter Szabolcs megyei képviselő a mezőgazdasági beruházá-
sok tervezésének és kivitelezésének megjavítása érdekében 
interpellált a földművelésügyi miniszterhez. 

A termelőszövetkezeti építkezésekhez a Földművelés-
ügyi Minisztérium rendelkezésre bocsátotta az ajánlott és 
típustervek katalógusát. Ez csaknem 100 tervet tartalmaz, 
csupa olyan épülettervet, amely a gyakorlatban már jól 
bevált. Az előző időszakban — a nagyüzemi termelés kiala-
kulatlansága, a korlátozott anyagi lehetőségek és més okok 
miatt — a terveket évről évre változtatták. Most szakíta-
nak a folytonos módosításokkal, s már eldöntötték, hogy 
a jövő évre is az idei tervek maradnak érvényben. 

Előnye ennek a "stabilizálásnak", hogy több idő jut 
az újfajta épületek alapos gyakorlati kipróbálására. A 
Földművelésügyi Minisztérium most kijelölte azt a négy 
nagy állami gazdaságot, ahol a "prototípusokat" felépítik, 
kipróbálják, s a gyakorlati szakembereknek, termelőszö-
vetkezeti vezetőknek széles körben bemutatják. 

Kísérletek 
gáz előállítására szénből 
Ankét az Akadémián a szénfelhasználás jovöjérttl 

A Magyar Tudományos nem csökkenti a szénnek. 
Akadémia Kémiai Osztályá- mint energiahordozónak a je-
nak Kőolaj- Szén- és Gázge- lentőségét. A szenet nem te-
ológiai Bizottsága a Magyar het „eltemetni". A korszerű 
Kémikusok Egyesületével kö- kémiai eljárások lehetővé te-
zösen háromnapos szénán- szik többféle új felhasználá-
kétot rendez az Akadémián, sát Ezeknek a felhasználási 

A csütörtök délelőtti ülé- módoknak ismertetése, meg-
sen Freund Mihály akadémi- vitatása az ankét célja, 
kus elnöki megnyitójában Deák Bertalan a Pécsi 
rámutatott, hogy a vegyészet Kokszművek főmérnöke igen 
jelenlegi nagy felvirágzása érdekes előadásban ismertet-

te a termikus szén-nemesí-
tés űj technológiai eljárásait. 
Rámutatott, hogy a fejlett 
iparú országokban ma már 
kokszosítás nélkül, közvetle-
nül szénből termelt gázzal 
próbálkoznak igen eredmé-
nyesen. Nemcsak fekete szén-
ből, hanem gyenge minőségű 
barna szenekből is gazdasá-
gos, gázt fejleszteni ott is, 
ahol elegendő földgáz áll ren-
delkezésre. Vannak olyan el-
járások is, amelyek a szénből 
való gáztermelést összekap-
csolják villamosenergia fej-
lesztéssel. Indokolt, hogy ha-
zánkban is intenzív kutatás 
kezdődjék gyenge lignitjeink 
és barna szeneink termikus 
nemesítésére, felhasználásá-
ra. 

Csütörtökön ezenkívül még 
hat előadás hangzott el. A 
tanácskozást pénteken foly-
tatják és szombaton fejezik 
be. (MTI) 

rületet. 1963-ban ez a rész 
már az építtetők rendelkezé-
sére állt. Ezenkívül a Szél 
utcában szerveztek társasház-
építési-akciót. A kerület te. 
rületén 1962-ben 102, tavaly 
pedig 115 családi ház épült 
állami kölcsönnel. Az Or-
szágos Takarékpénztár 
Csongrád megyei fiókja 1962-
ben 48 személy részére 3 mil-
lió 300 ezer forint, tavaly pe-
dig 102 személynek 6 millió 
900 ezer forint kölcsönt nyúj-
tott családiház-építkezéshez. 
A szövetkezeti, valamint az 
emeletráépítés útján nyert 
lakások iránt igen nagy az 
érdeklődés a kerületben. 

A kereskedelmi hálózat 
bővítése szorosan összefügg a 
párthatározat végrehajtásá-
val. Az elmúlt években a ke-
rület több új üzlettel is gaz-
dagodott. Élelmiszerüzleteire 
azonban még mindig a túl-
zsúfoltság jellemző, ezért 
újabb fűszerüzleteket kell 
nyitni. 

Jelentősen fejlődött az el-
múlt években a viz- és gáz-
hálózat a kerületben, ezen-
kívül intézkedés történt a 
közlekedés megjavítására Is. 
A jelentés végül részletesen 
foglalkozott a szolgáltató-
vállalatok tevékenységével, 
valamint a kerület egészség-
ügyi, kulturális helyzetével. 

Az előterjesztést élénk vi-
ta követte, melyben részt vett 
Szilágyi István, Csiszár An-
tal, Szűcs Jánosné, Tóth Er-
nő, Majzik István, Börcsök 
Lajos. id. Komócsin Mihály, 
Kószó József. Teleki Ferenc, 
Kiss Istvánná, Bódi László, 
országgyűlési képviselő, Kó-
nya Károlyné és Bors István. 

A tanácsülésen ezután 
Markos Károly a végrehajtó 
bizottság titkára a tanács 
1963. évi városfejlesztési ter-
vének teljesítéséről számolt 
be, majd ismertette az 1964. 
évi költségvetés módosítá-
sát. A tanácsülés ezt egy-
hangúlag elfogadta. 

Az interpellációk során 
Virág István Alsóváros dol-
gozóinak kérését tolmácsol-
ta: az orvosi rendelőben tart-
sanak éjszakai inspekciót, 
hasonlóképpen a Földműves 
utcai gyógyszertárban is. 
Majzik István a Szél utca 
környékére magasnyomású 
vízhálózatot kért. Kalmár 
István pedig szóvá tette, 
hogy a DÁV nem tartja elég-
gé karban közvilágítási lám-
páit. ' 


